
Bispens Brugerråd  

Referat fra møde i Brugerrådet mandag den 15. januar 2024 kl. 16 , Mødet afholdt i Bispens cafe 

Tilstede:  

Brugerrådet: Jens Rotbøll, Uwe Lindemann, Emil Larsen, Maria Harboe, Tove Jensen 

Bispen: Lotte Leth-Sørensen 

1. Formanden bød velkommen, især til Marie Harboe, Det Tyske Bibliotek, der indtræder i Brugerrådet i dag. 
2. Referat fra mødet den 20. november 2023 godkendt. 
3. Dagsorden godkendt. 
4. Orientering fra formanden: Opfølgende møde mellem Ældresagen, Seniorrådet og Brugerrådet bliver 

29.1.24.  
Manglende kontakt det sidste år med Simon Åstorp Juhl betyder, at Simon betragtes som udtrådt. 
Bispens nye katalog blev uddelt. 
Håndværkeriet har fået ny keramikovn, og den klargøres i januar. 
Drøftelse om p-pladser ved Bispen, og Seniorrådet har taget det op med kommunen. Håber på yderligere 
2 handicap-p-pladser. Bispens leder nævnte, at hun kontakter kommunen om mulighed for parkering ud 
over de 2 pt tilladte timer. 

5. Orientering fra Bispens leder: 
Kataloget for 1. halvår af 2024 er udkommet med 60-70 arrangementer, og mange er allerede udsolgt. Det 
Tyske Bibliotek vil også blive inviteret til at deltage i kataloget. 
Der er stor succes for flere arrangementer, og derfor er keramikken udvidet med åbning om fredagen fra 
januar 2024. 
Bispen får o 300.000 besøgende om året, heraf o 170.000, der besøger Bispen for andet end biblioteket, 
der dog i 2023 oplevede en stigning på 20.000 besøgende. Opgaven er nu at fastholde antal besøgende.  
Bispen arbejder med 3 punkter: 1. Awareness, 2. Salg af billetter, og 3. Skabe identifikation (af Bispen uden 
for huset). Der er møde med kommunen om strategien i begyndelses af 2024. 
Jazzklubben har nedlagt sig selv, men Jazzfestivalen eksisterer og har arrangementer i marts 2024. 
Der søges penge til trappeprojektet, hvor trappen forventes placeret nær elevatoren, og hvorfra man så vil 
kunne se hele huset. 

6. Infopjece om Brugerrådet er snart helt klar, den er sendt til Bispens grafiker, og efter i dag bliver der også 
sendt billeder af Brugerrådets medlemmer. Bispens grafiker har foreslået, at der også kommer en QR-kode 
til Bispen, og det blev godkendt. 

7. Ansøgning om bedre lys fra Tekstilkreds Syd nåede ikke at blive afklaret pga sygdom og en midlertidig 
tidligere økonomisk deadline på Bispen. 

8. Årsmødet bliver mandag den 18. marts 2024 i Bispens cafe. Der er 4 ud af 5 medlemmer på valg.  
Alle er velkomne til at deltage samt at stille op som nyt medlem. 
Der er kommet forslag til vedtægtsændring for §4, hvor det foreslås, at der til Brugerrådet søges bredest 
mulig repræsentation. Den endelige formulering vil fremgå af indkaldelsen, der bliver hængt op på Bispen 
samt trykt i lokalavisen med 3 ugers varsel. 

9. Næste møde onsdag den 14. februar 2024 kl. 16 i Bispens cafe. 
10. Eventuelt: Det Tyske Bibliotek vil blive hilst velkommen på Bispen, når de er flyttet ind. 

Brugerrådets referater er nu opdateret på Bispens hjemmeside, alle fra 2018 og frem. 
Historie Haderslev er klar på at modtage Brugerrådets arkivalier som referater, dagsordener mv. 

Haderslev den 28. januar 2024 

Tove Jensen, referent 


